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O další „stezce hrůzy“ a Ukrajincích
� JN obdržely dopis čtenáře, kte-

rý se pana primátora zároveň ptá: 
Nedávno jsem četl článek v Jihlavských 
novinách o paní, která má strach chodit 
pěšinou od hlavního vlakového nádraží 
na Polenskou ulici.

Plně ji chápu, ten nepořádek od někte-
rých lidí. To je spíš otázka pro technické 
služby města Jihlavy, aby občas uklidily 
tuto pěšinu.

Jinak je tady ještě stezka hrůzy, a to z 
ulice Na Vyhlídce na Polenskou ulici. Po 
ní chodí hodně lidí na zastávky MHD i 

Primátor 
(z)odpovídá

Zeptejte se

Své dotazy primátorovi Petru Ryškovi 
nám zasílejte na adresu: 

dawidowicz@jihlavske-listy.cz. 

na linkové autobusy, do pilníkárny a do 
různých provozoven v Mlýnské ulici.

Tam se od šedesátých let minulého sto-
letí z radnice nikdo ani nepodíval. Tyhle 
schody tam dali zaměstnanci pilníkár-
ny z použitých brusných kamenů, i tam 
udělali to zábradlí. To by si člověk zlámal 
nohy. Jak šel čas, tak nezodpovědní dřeva-
ři nějaké stromy pokáceli a ty popadaly na 
zábradlí, které museli část uříznout. Niko-
ho ani nenapadlo to opravit. V osmdesá-
tých tam dali ceduli z nápisem Průchod 
na vlastní nebezpečí, ta cedule už tam 
není. Do dnešní doby se nic nezměnilo, 
akorát si někteří cyklisté udělali horskou 
sjížděčku, tam se musí člověk bát, aby ho 
nikdo nesrazil. Nedávno tam nějaký lap-
ka uřízl jedno pole zábradlí a nechal tam 
jenom ostrou přibetonovanou tyčku. Rad-
nice by si měla uvědomit, že není jenom 
sportovní aréna. Jsou i jiné obyčejné věci, 
které mají sloužit lidem. Jiří Nováček

Všechny podobné dotazy beru jako 
podněty k prověření a eventuálnímu 
zlepšení a děkuji za ně. Cestu od ul. 
Údolní k hl. nádraží zkontrolovali 
jak úředníci magistrátu, tak tam byla 
vyslány Služby města Jihlavy. Věřím, 
že nyní by tam žádné velké odpad-
ky být neměly. Tuto cestu má město 
také v plánu předělat na cyklostezku 
se zpevněným povrchem. Je na to 
hotový projekt a realizace by měla 
proběhnout v nejbližších letech. 

O druhou stezku od Ajaxu se stará 
odbor dopravy. V loňském roce bylo 

celé schodiště z mlýnských kame-
nů vyčištěno, vyspravily se podes-
ty a natřelo se zábradlí. Vše v rámci 
stavby chodníku podél Ajaxu, kte-
rou realizoval odbor rozvoje měs-
ta podle projektu odboru dopravy. 
Kolem cesty je také veřejné osvětlení na 
zánovních sloupech. Vámi připomín-
kované vandaly uříznuté zábradlí dáme 
do závad a pokusíme se ho v dohledné 
době opravit. 

� Jak hodnotíte dosavadní souži-
tí s ukrajinskou komunitou?  

Jihlava patří mezi města s největším 
počtem nově příchozích Ukrajin-
ců na počet obyvatel a je to na živo-
tě ve městě znát. Soužití není vždy 
jednoduché a začlenění tak velikého 
množství lidí, často s jinými návyky 
bude trvat ještě hodně dlouho.  

Osobně vnímám pozitiva i nega-
tiva, která tento nárůst migrantů ve 
městě zaznamenává. Mezi pozitiva 
patří především to, že pokud mluvím 
s jihlavskými zaměstnavateli, (napří-
klad Bosch či Jihlavské prádelny a 
čistírny), tak většinou hodnotí Ukra-
jince či Ukrajinky jako dobré a spo-
lehlivé pracovníky, se kterými jsou 
spokojeni. 

Mezi negativa bych zařadil přede-
vším zvýšený nepořádek ve veřej-
ném prostoru, hlavně na zelených 
plochách, a nárůst černých skládek, 
na kterých se spolupodílejí. U čás-
ti z nich je také problémem hlučné a 
nevhodné chování, často spojené s 
konzumací alkoholu. 

V současné době jsou problematic-
kými místy například areál na Bře-
zinkách či ulice Čajkovského a dolní 
část Masarykova náměstí. Problémy 
jsou samozřejmě i v jiných oblastech, 
ale stále si myslím, že většina obyva-
tel Ukrajiny, která tu zůstane, bude 
v budoucnu pro město prospěšná a 
pomůže při jeho rozvoji.

 Foto: archiv Jan Nováček 
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Přidejte se k nám
do 30. září 2024

pro zdraví vaší rodiny

Klientské centrum Jihlava - Masarykovo náměstí 1100/35


